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16. 09. 2023

Sběr nebezpečného 
a velkoobjemového 
odpadu

16. 09. 2023

Hvězdicový výstup  
k lovecké chatě Leopoldka 
Turistický spolek

09. 09. 2023

Den Obce
Hřiště u TJ Sokol

05. 08. 2023

Rybářský den  
“U Žabáka”
Rybářský spolek

Beskydské hry bez hranic 2023
Kunčický tým se i letos zúčastnil přátelského sportovního klání a opět stanul na stupních vítězů. Třetí místo, tedy 
bronzová medaile, potěšilo především účastníky z řad dětí, které neskrývaly svou radost.

Velmi děkujeme početné podpoře ze strany Kunčic-
kých občanů i starostovi obce, kteří po celou dobu naše-
mu týmu naúnavně fandili. Další poděkování míří panu 
starostovi Kubalovi do Lhotky pod Ondřejníkem, která 
celou akci perfektně připravila.

Děkujeme a těšíme se zase za rok.
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 Obec a vedení obce informuje

Nezapomeňte  
na místní poplatky!

Zastupitelstvo obce Kunčice pod Ondřejníkem se na 
svém zasedání dne 13. 12. 2022 usneslo vydat usnesením: 
č. II/2022/4 – Obecně závaznou vyhlášku o místním po-
platku za obecní systém odpadového hospodářství:

- výše a splatnost místního poplatku za obecní sys-
tém odpadového hospodářství – na rok 2023 činí – 
720 Kč/osoba/rok, splatnost do 31. 7. 2023.

Z důvodu vyšších nákladů poštovného se nebudou 
poštovní poukázky rozesílat. Všechny poplatky je možno 
uhradit od 20. 1. 2023 v pokladně Obecního úřadu v Kun-
čicích pod Ondřejníkem v úředních hodinách pokladny:
PONDĚLÍ 8.00 - 12.00 13.00 – 16.00 hodin
STŘEDA 8.00 - 12.00 13.00 – 16.00 hodin

nebo převodem na účet obecního úřadu – čís-
lo účtu: 1682010349/0800 + přidělený varia-
bilní symbol. Pokud variabilní symbol neznáte 
z minulých let, můžete si o něj požádat na emailovou ad-
resu: ivana.reznickova@kuncicepo.cz.

Obecně závazná vyhláška č. 2/2021 o místním poplatku 
ze psů:

Výše a splatnost místního poplatku ze psů – na rok 
2023 činí – 180 Kč/pes, splatnost byla do 30. 4. 2023.

Celé znění těchto vyhlášek je zveřejněno na webu 
obce – sekce Obecně závazné vyhlášky.

Ivana Řezníčková

Opravy obecního úřadu pokračují
Opravy sociálních zařízení - dotace 400 000 Kč.

Jak již jsme informovali v ON 6/23, byly v obecní budo-
vě dokončeny opraveny sociálních zařízení v druhém patře. 
Mimo jiné zde došlo ke kompletní výměně kanalizačního 
a vodovodního potrubí, které bylo už delší dobu v havarijním 
stavu. Nyní se připravujeme na další navazující část oprav 
a do konce roku dojde ke kompletní výměně zbylého kanali-
začního a vodovodního potrubí v dolní části, kde se nachází 
obřadní síň a pošta a současně tam přibydou nové toalety.

Na tento sdružený projekt oprav jsme nedávno získali do-
taci 400 000 Kč z Moravskoslezského kraje, kdy se náš pro-
jekt umístil na pěkném 10. místě, ze 122 podaných projektů.

Opravy havarijního stavu kanalizačního 
potrubí v budově obecního úřadu

Kanalizační a vodovodní potrubí jsou ve velmi špatném 
stavu také ve zbytku budovy OÚ. Dlouhodobě neřešená si-
tuace vedla k opakovanému ucpávání kanalizačních trubek 
v komerčně využívané části budovy, a proto jsme při-
stoupili ke kompletní výměně kanalizačních trubek i zde. 
Souběžně s touto opravou dojde k novému položení vodo-
vodního potrubí pro studenou a teplou vodu. Připravujeme 
zde také úspornější centrální řešení pro zásobování jed-
notlivých místností teplou vodou. Náklady na tyto opravy 
přesáhnou odhadem částku 100 tisíc korun.

Při této příležitosti muselo být strženo z podlah nedáv-
no položené (březen 2021) linoleum. Je škoda, že se tyto 
nezbytné základní opravy kanalizačních trubek neproved-
ly dříve, než se započalo s rekonstrukcí prostor.

Za Radu obce Petr Tryščuk, místostarosta

Zálohové platby za vodné  
a stočné 2023 

Vážení odběratelé pitné vody, blíží se termín zá-
lohových plateb za vodné a stočné pro III. čtvrtletí 
do 25. července 2023.

21. 8.–1. 9. 2023
Zástup pro akutní a naléhavé případy po před-

chozí telefonické domluvě:
MUDr. Lucie Navrátilová, Čeladná 1, Tel.: 558 684 044
Zástup: PO, ÚT,ČT, PÁ od 8.00 do 11.00 hod.
ST 14.00 - 17.00 hod.

V akutních případech se obracejte na CENTRÁL-
NÍ URGENTNÍ PŘÍJEM nemocnice Frýdek - Místek, 
popř. volejte 155.

DOVOLENÁ v ambulanci PL 
MUDr. Jana Chovančíka
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Rozšíření pracovního týmu na Obecním úřadě
Od června 2023 až do konce roku se novým zaměst-

nancem obce stala na poloviční úvazek paní Bc. Zuzana 
Majerková, která doposud vyřizovala jako externí zaměst-
nanec vodné a stočné. Nově se její náplní práce stala i sprá-
va archivu. To vše především v souvislosti s povinností 

digitalizace všech archivů od roku 2026 a s novými kon-
trolními mechanismy, které se na obce v souvislosti s ar-
chivy připravují. Na správě archivu se v předchozích letech 
odvedl velký kus práce, ale již delší dobu zde byla potřeba 
přijmout nového zaměstnance, který tuto práci dokončí.

Jaké jsou priority obce?
Z naší dosavadní práce, i ze setkávání s místostarostou na pivu, vyplynulo, že nejpalčivějšími tématy, které občany 
trápí, jsou opravy cest, bezpečnost na cestách (chodníky), udržovací práce, funkční rozhlasy a další služby které obec 
poskytuje občanům. Tato témata výrazně dominují například nad výstavbou centra, či novým parkovištěm. Níže shr-
nuji alespoň některé z těchto témat a otázek.

Opravy cest
Hlavním tématem v naší obci jsou zcela jednoznačně 

opravy cest. Na mou výzvu se sešlo přes 40 e-mailových 
připomínek občanů a v drtivé většině z nich, se nám po-
vedlo vyhovět.

Je třeba přijmout fakt, že údržba a opravy 56 kilome-
trů komunikací něco stojí. Proto by bylo ideální, kdyby si 
obec určila každoroční minimální částku, která se vyna-
loží na opravy cest. A aby se v budoucnu opravy opako-
vaně neodkládaly, a aby se ideálně neprováděly na dluh, 
jako tomu bylo v roce 2021. Protože v dalších letech, mu-
síme kromě nových výdajů na opravy cest, uhradit i dluh 
za výstavbu cest, který i s úroky činí okolo 10 milionů Kč.

Nyní jsme dokončili opravy výtluků, děr, prasklin 
a drolícího se povrchu komunikací. Opravy prováděla firma 
Lesostavby Frýdek-Místek více jak měsíc v kuse a po celé 
obci. Opravy se realizovaly jen za vhodného počasí, poctivě 
a pod pečlivým dohledem radního Ing. Lumíra Poledníka.

Nečekali jsme s opravami až na podzim, jak tomu bylo 
v minulosti, ale začali jsme hned z jara, aby do podzi-
mu bylo jasné, kde byly opravy nedostatečné a kde ještě 
máme zasáhnout. Proto se taky celková cena oprav vy-
šplhala na částku přes 850 000 Kč. Tuto obecní investici 
ocení nejen řidiči, ale i chodci, protože některé cesty byly 
nebezpečné už i pro ně.

Jaké komunikace dosud nebyly opraveny: úseky ko-
munikací, které zatím nebyly opravovány, jsou nyní 
naceňovány a zvažovány pro celkovou plošnou opravu. 
U jiných úseků se nejedná o místní komunikace, jinde 
existují technické, vlastnické či finanční překážky, brá-
nící opravě. Plošné opravy se budou provádět podle fi-
nančních možností obce, ale je naším cílem si postupně 
posvítit na úplně všechny místní komunikace.

 
Odvodnění cest

Jak ukázaly nedávné přívalové deště i náročná zima, od-
vodnění cest, chodníku a dalších ploch je další oblastí, které 
se obec musí začít intenzivně věnovat. Byli jsme také varo-
váni experty, že nedostatečné odvodnění cest poškozuje ko-
munikace a výrazně zvyšuje obecní náklady na opravy cest.

Proto jsme ve spolupráci s firmou Slumeko opravili 
nebo vybudovali žlaby, odtoky a další odvodňovací prvky 
za 180 tisíc korun a nově připravujeme pět dalších míst na 
zásadní opravy odvodnění. V tomto směru nás ještě čeká 
hodně práce.

Obecní rozhlas
Dalším tématem, které občany trápí, jsou nefunkční 

rozhlasové hlásiče. Obec totiž neměla smluvně zajiště-
ny s výrobcem žádné servisní služby, a proto bylo možné 
tyto hlásiče průběžně opravovat. Na tomto problému jsme 
intenzivně pracovali již od listopadu 2022, ale smlouva, 
která nám byla nabídnuta, nám nepřišla adekvátní svou 
cenou. Nakonec se nám povedlo zajistit výhodnou smlou-
vu za paušální částku 3500 Kč bez DPH měsíčně, čímž se 
nám povedlo ušetřit více jak 65 tisíc Kč ročně. Stejně vý-
hodné podmínky se nám povedlo vyjednat i pro obec Ti-
chou, která čelila stejnému problému.

V průběhu prázdnin budou provedeny opravy všech 
vadných hlásičů, o kterých víme. Následně proběhne au-
dio kontrola hlásičů a začneme také přijímat upozornění 
od občanů na ty hlásiče, které budou vykazovat poruchu.

Chodník na dolním konci
Jedním z nejčastějších bezpečnostních požadavků ze 

strany občanů je výstavba chodníku na „Dolním konci“, 
který by měl vést od kostela směrem na Tichou. Současná 
Rada obce si tento chodník vytyčila jako nejvyšší prioritu 
a všichni členové Rady obce na něm intenzivně pracovali. 
Nyní jsme ve fázi dokončování projektové dokumentace. 
Probíhají poslední jednání s dotčenými vlastníky a pokud 
budou jednání úspěšná, nebude již výstavbě chodníku nic 
stát v cestě. Tedy kromě nákladů, které nebudou zrovna 
malé, protože při současném zadlužení obce si nemůže-
me dovolit takto velké stavby realizovat celé najednou. 
Zároveň budeme hledat i dotační možnosti, aby se stavba 
nemusela celá hradit jen z obecního rozpočtu.

Proto bude projekt počítat s několika etapami výstav-
by. Začít s výstavbou první etapy by se mohlo již příští rok.

Petr Tryščuk, místostarosta
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 Společenská rubrika

Jubilanti červenec 2023
Závodná Božena ............89
Knapek Oldřich ..............85
Krpcová Jarmila .............85
Vengřin Vladislav ..........85
Menšíková Alenka ......... 83
Vedralová Iva ................. 83
Mašlanová Oldřiška .......80

Němcová Alena ..............70
Stružka František ..........70
Šindlerová Marie ...........70
Heinz Luděk ...................65
Pěček Vladislav ..............65
Fučík Roman ..................60
Josiek Jaromír ................60

Jubilanti srpen 2023
Bordovská Marie ...........94
Vybíralík Drahoslav .......89
Klečková Ludmila .......... 83
Ručková Jana .................. 83
Tabášková Sylvie ...........82
Petr Václav...................... 81
Trebuna Horst................ 81
Bezděková Marie ...........80

Glista Miloš ....................80
Holušová Jana ................80
Michna Jaroslav .............80
Šrubař Miroslav .............70
Tajslerová Naděžda .......65
Heryánová Dana ............60
Kopčilová Hana ..............60
Šecko Luboš ...................60

Všem oslavencům přejeme vše nejlepší.

Vítání občánků
Dne 10. června jsme v obřadní síni přivítali nové občánky 
Kunčic. Tentokrát jsme vítali Jindřicha Vrlíka, Elišku Ka-
hánkovou a Gabrielu Ivaničovou. Miminkám i rodičům 
přejeme do života vše krásné.
Děkujeme za foto: Barbora Knobová. Fotografie si můžete 
prohlédnout na předposlední straně obecních novin a na 
webu obce.

Kristýna Amálie Heczková, matrika a evidence obyvatel

Oslava jubilea
V pátek, 16. června, byl pan starosta, Jiří Mikala, v oble-
žení krásných a úžasně inspirativních dam, pro které je 
věk pouze číslo. Své životní jubileum s námi oslavily paní 
Jarmila Pustková a paní Mária Kadlecová. Velice děku-
jeme za setkání, velmi si těchto chvil s jubilanty vážíme 
a těšíme se zase příště.
Fotografie si můžete prohlédnout na straně 22 obecních 
novin a na webu obce.

Kristýna Amálie Heczková, matrika a evidence obyvatel

Vzpomínáme
Dne 28. 6. 2023 uplynulo 12 let od smrti našeho drahého 
tatínka, bratra, manžela Pavla Knapka. Kdož jste ho zna-
li, vzpomeňte s námi.
Dcera Kamila a syn Břetislav s rodinami, manželka Ka-
mila, bratr Zdeněk a sestra Květa s rodinami.

Dne 1. července 2023 uplyne 17. výročí od úmrtí paní  
Marie Adamcové.
Vzpomíná manžel Jan, děti Petr, Pavel a Karla s rodinami.

Dne 12. 07. 2023 vzpomeneme 2. výročí úmrtí 
našeho tatínka a dědečka, pana Petra Šrubaře. 
Kdož jste jej znali, vzpomeňte s námi.
Vzpomínají dcery s rodinami.

Dne 19. července 2023 vzpomínáme 17. výročí úmrtí pana 
Jana Šilbacha. Kdo jste ho znali, vzpomeňte s námi. Man-
želka Jindra, syn Marek a dcera Silvie s rodinami.

Dne 20. července uplyne 13 let, kdy nás navždy opustila 
naše milovaná maminka paní Ludmila Poledníková. Zá-
roveň 12. července vzpomínáme 39.výročí úmrtí našeho 
drahého tatínka pana Jiřího Poledníka.
S láskou a úctou vzpomínají synové Lumír, Jiří a dcera 
Jana s rodinami.

Dne 13. srpna 2023 vzpomínáme 5. výro-
čí úmrtí pana Ladislava Šrubaře. S láskou 
vzpomínají manželka Marie, syn Pavel 
s manželkou, dcera Radka s rodinou a ses-
tra Jana s rodinou.

Nabíječka na automobily u obecního úřadu bude
V nejbližší době dojde k instalaci nabíječky na elek-

troauta u obecního úřadu. Díky tomu se rozšíří nabídka 
služeb, které jsou v okolí obecního úřadu občanům nabí-
zeny. Naší obci se povedlo vyjednat velmi výhodné pod-
mínky, kdy výraznou většinu pořizovacích, stavebních 
a provozních nákladů bude hradit společnost ČEZ, a. s., 

která bude tuto přípojku i provozovat. Smlouva o provozu 
přípojky se uzavírá na 20 let.

Obec Kunčice bude tento prostor pro nabíjení aut pro-
najímat za symbolickou cenu 1210 Kč ročně.

Za Radu obce Jiří Mikala, starosta
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 Spolky a kultura

Pozvánka na slavnostní otevření 
Galerie Karla Svolinského
Po řadě měsíců příprav se v druhé půli prázdnin otevřou 
„brány“ naší Galerie KS.

Jako nové vedení jsme potřebovali čas na seznáme-
ní s obsahem sbírky a čas na přípravu výstav. Ještě před 
námi stojí nemálo úkolů, počínaje logem galerie, přes 
dodělání interaktivního katalogu až ke kompletní ucelené 
prezentaci. Ale s tím Vás seznámíme až příště.

Galerie bude nově otevřena každou sobotu od 10.00 do 
15.00 hodin po celý srpen a září. Slavnostní otevření pro-
běhne v sobotu 5. srpna v 10.30 h.

Velké poděkování za pomoc s realizací patří Komisi 
pro kulturu. Tématem výstavy je „Krajina“ a více Vám 
o výstavě řekne paní Helena Cvičková, která nám jako od-
borník se správou sbírky velmi pomáhá.

Rada obce

Krajina ze sbírky  
Galerie Karla Svolinského
Jak jinak zahá-
jit sérii výstav, 
které počítají 
stávající sbírkou 
GKS, než vý-
stavou na téma 
‚krajina‘. Peda-
gožky výtvar-
né výchovy na 
Základní škole 
Karla Svolinské-
ho v Kunčicích 
pod Ondřejní-
kem svým výběrem tématu nahrály této skutečnosti 
a nezbylo než jejich nápad, který prakticky využily při 
výuce během druhého pololetí letošního roku, rozvinout 
do samostatné výstavy. Ta bude v GKS probíhat během 
letních prázdnin.

U všech vystavených děl nelze hovořit o klasické kra-
jinomalbě, i když celou výstavou je tento námět bezpro-
středně protknut. Krajina jako taková se ve výtvarném 
umění evropského kontextu začíná samostatně objevovat 
již počátkem 17. století, odkud stále prochází vývojem, 
stále hledá nové formy vyjádření, byť základní téma neo-
pouští. My vám zde představujeme pohled na krajinu oči-
ma převážně regionálních výtvarníků, ve velké většině se 
pak jedná o díla 2. poloviny 20. století.

Nejstarším z vystavených děl jsou Pustevny Břetislava 
Bartoše z roku 1907, dále dominují krajiny z 60., 80. let 
20. století, a to také převážně regionálního charakteru. 
Pomyslná časová osa vývoje nazírání na krajinu je pak 
završena díly frenštátského výtvarníka Pavla Strnadla, 
která vznikla po roce 2000. Návštěvník si tak může pro-
hlédnout vývoj ztvárnění tématu ‚krajiny‘ v rozmezí de-
seti dekád. Jak již bylo řečeno, dominují díla zobrazující 
ráz především okolní krajiny s tím, že výstava nabízí také 
mnohé varianty techniky tvorby. Nejdeme zde linoryt, 
dřevoryt či litografii, olej na plátně, pastel, akvarel, užit 
byl také uhel, lavírovaná perokresba nebo méně běžná 
technika voskové batiky.

Přes rychlé skici Svolinského krajin se tak dostáváme 
k zastoupení klasické krajinomalby, jako je tomu napří-
klad u ostravského rodáka Josefa Drhy. Abstraktnější for-
my pojetí tématu najdeme u Štepána Mleczka, aby poté 
vykrystalizovaly do téměř geometrizujících forem Ilji 
Hartingra. Celá výstava je nakonec příjemně osvěžena dí-
lem s názvem Cesta, jediným artefaktem, který ve sbírce 
zastupuje jejího zakladatele pana Zdeňka Šrubaře.

Mgr. Helena Cvičková

Tradiční rybářské hody
V tradičním čase, první srpnovou sobotu, se i letos 
uskuteční Rybářské hody. Na hrázi mezi vodními ná-
držemi, v chatě Žabák akci pořádá Rybářský spolek 
Ondřejník, který o nádrže a jejich okolí pečuje. Tak 
jako v minulých letech pro vás budu připraveny spe-
ciality z udírny, smažené ryby i rybí polévka. Všechny 
pokrmy připravují členové spolku v prostorách klu-
bovny. V nabídce samozřejmě nechybí různé alkoho-
lické i nealko nápoje a tradiční skvělá nálada všech, 
kteří mají rádi ryby. Vyhlášenou pochoutkou je zejmé-
na uzený tolstolobik.

Pro účastníky 
rybích hodů je při-
pravena také mož-
nost vyzkoušet si lov 
ryb přímo v praxi, 
na místě. Zájemci se 
mohou zúčastnit závodů v chytání ryb. Potřebné nářadí 
i dobré rady, jak něco chytit poskytnou členové spolku 
Ondřejník. Pro úspěšné lovce jsou připraveny zajímavé 
ceny, ale pro správného rybáře je největší odměnou po-
byt u vody a společnost jiných, stejně zapálených rybářů. 
S ohledem na kapacitu udírny a improvizované kuchyně 
v chatě Žabák je množství jídel omezenou. Dovolujeme si 
proto upozornit občany Kunčic, aby neváhali a přišli včas! 
Na setkání, dobré jídlo a příjemnou zábavu se těší členové 
Rybářského spolku Ondřejník.

Akce se koná za podpory MAS Frýdlantsko a Mikrore-
gion Frýdlantsko - Beskydy.

Za Rybářský spolek Ondřejník, Jindřich Vaněk
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Uložení ostatků sv. Prokopa
V neděli 2. 7. 2023 proběhla v kostele sv. Prokopa a sv. Barbory poutní mše svatá s uložením ostatků sv. Prokopa, kte-
ré pro náš kostel získal otec Mariusz.

Mši celebroval biskup Diecéze ostravsko-opavské 
Mons. Martin David. Mezi pozvané a přítomné hosty pat-
řili senátor Jiří Čunek, starosta Čeladné Pavol Lukša, sta-
rosta Kunčic p. O. Jiří Mikala, místostarosta Kunčic p. O. 
Petr Tryščuk, bývalý dlouholetý starosta Kunčic p. O. To-
máš Hrubiš.

Ve 13.00 následovalo slavnostní otevření výstavy Pu-
tování za našimi světci, kterou připravil spolek Svatá 
Ludmila. Tato výstava se skládá z několika informač-
ních panelů, které se věnují českým svatým. Tyto panely 
jsou volně přístupné před apartmánovým domem LARA 
v areálu Rehabilitačního centra Čeladná (dříve BRC). Od 
8. 7. bude tato výstava přesunuta čeladenské náměstí, kde 
bude k zhlédnutí do konce července. Během celého srpna 
bude opět instalována v areálu Rehabilitačního centra.

Návštěvu této výstavy všem doporučujeme.
Petr Tryščuk

Rodinná pohoda na Kunčice Air Camp
Kdo to slyšel, tak ten na PETER’S GROUND přišel a dobře se bavil. Malí, velcí, staří, mladí, děti i dospělí – každý si na-
šel něco zajímavého pro sebe. Ať už posezení s přáteli, aktivní vyžití, prohlídku sportovních létajících zařízení, chutné 
občerstvení či jen tak se kochal pohledy na okolí.

Letecký spolek Kunčice p/O tímto děkuje všem účast-
níkům akce i těm, kteří se na její organizaci podíleli, ze-
jména pak obci Kunčice pod Ondřejníkem za zapůjčení 
lavic, JSDH Kunčice pod Ondřejníkem i JSDH Čeladná za 
ukázku a vybavvení, Marku Šilbachovi za zajištění občer-
stvení, za podporu pak osobám a společnostem z Kun-
čic pod Ondřejníkem – Radimovi Fajkusovi – Stolařství, 
Davidovi Heinzovi – Autodoprava, Martinovi Kijanico-
vi – Pila, Liborovi Zpěvákovi – Autoservis, OKA FLIGHT 
SERVICES, s. r. o., z Frenštátu pod Radhoštěm pak Petrovi 
Myslivcovi - TOPITO, s. r. o., Petrovi Tichavskému Ko-
minictví, Davidovi Zlému – Autoškola Fren a René Mori-
sákovi - Auto Eco Reno – ekologická likvidace vozidel 
z Kozlovic.

 Tak zase za rok, aviatici!

V kalendáři si můžete již dnes poznamenat 15. 6. 2024, 
kdy se na všechny budeme těšit opět na viděnou!
https://www.facebook.com/Letecky.spolek.Kuncice.pod.
Ondrejnikem/
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Červnový autobusový zájezd
8. června jsme v 7 hodin ráno vyje-

li na autobusový zájezd. První zastáv-
ka byla ve Starém Městě u Uherského 
Hradiště. Tady jsme měli celé dopoled-
ne na prohlídku rozlehlého areálu KO-
VOZOO. Z nepotřebného železa se tady 
rodí kovová zvířata v životní velikosti. 

A nejen to, v areálu bývalého cukrovaru je muzeum vete-
ránů a muzeum kovářského řemesla. Dále je tu dopravní 
letoun L-610, loď Naděje a maják Šrotík. Celý rozsáhlý 
areál můžeme vidět z vyhlídkové lávky a je toho k vidění 
opravdu hodně. V poledne jsme měli v jídelně společný 
oběd a pak už byl čas přesunou se kousek dál - do Mod-
ré. Tady jsme měli možnost vidět život sladkovodních 
ryb prostřednictvím podvodního tunelu - Expozice Živá 
voda. No a závěr patřil květinám - fuchsiím, v nádherné 
zahradě zámku Buchlovice jsou k vidění do konce září, je 
ji tady přes 1400 druhů.

Náš zájezd se konal na Medarda, ale byl příjemný letní 
den. Domů nás kolem 19 hodin bezpečně dovezl pan Petr 
Glembek - děkujeme. Tak zase za rok někam se seniory 
vyrazíme.

Za SPV TJ Sokol Kunčice p. O. A. Pavlásková a J. Marková

Červnová vycházka seniorů
V červnu jsme se vydali do Malenovic. Museli jsme jet 

vlakem do Frýdlantu a pak autobusem k Penzionu Rajská 
bouda. Odtud jsme šli po žluté k rozcestí Satina - u korý-
tka. Asi polovina účastníku sestoupila opatrně k Satin-
skému vodopádu. Pak jsme se vydali zpátky, zastavili 
jsme se v Rajské boudě, bylo to moc příjemné posezení. 
A pokračovali jsme ke kostelíku sv. Ignáce na Borové, jsou 
odtud krásné výhledy. Nakonec jsme se šli posilnit do re-
staurace Pod Borovou a pak autobusem domů. Sešlo se 
nás 14, počasí bylo nádherné.

Příští vycházka bude až v září, tak všem přeji krásné léto.
za SPV A.P.

 Pozvánka



Obecní nOviny 8 07 – 08/2023

2. Ročník Memoriálu Martina Rybáře
V sobotu dne 24. 6. 2023 jsme uspořádali turnaj v malé 
kopané na počest Martina Rybáře. Začátek turnaje patřil 
uctění památky zesnulému minutou ticha, avšak tato mi-
nuta ticha nepatřila pouze zesnulému, ale vzpomněli jsme 
si také na Jana Zajace, Františka Káňu a Romana Rybáře.

Všechny hráče přivítal místostarosta obce Petr Tryš-
čuk. Turnaje se zúčastnilo 13 týmů mužů a 3 týmy starých 
pánů. Celkem se na hrací ploše ukázalo 140 hráčů, kteří 
sváděli souboj o hlavní cenu v podobě 30 litrového sou-
dečku piva. Družstva byla rozlosována do dvou skupin, 
modré a červené. Ve skupině si každý tým zahrál s kaž-
dým, a poté se šlo do čtvrtfinále, kam postoupily z každé 
skupiny čtyři týmy. Do semifinálových bojů postoupily 
týmy Maharadža, Hrvatska, PK Jameson, a Žihadla.

Nejlepším družstvem celého turnaje se zaslouženě stal 
tým Hrvatske, který během celého turnaje neprohrál a ne-
obdržel žádnou branku. Na druhém místě se umístil tým 
pod názvem Maharadža a třetí místo obsadil tým Žihadel.

Na hřišti se také představili staří páni z Kunčic, Bys-
trého a Štramberku. Ve skupině starých pánů odehrál 
každý tým s každým. V této kategorii zvítězilo družstvo 
Trojanovic, druhé místo obsadil tým ze Štramberku a tře-
tí skončily Kunčice. Velice si vážím této kategorie, jelikož 
fotbal se dá hrát v každém věku. Věřím, že tato tradice zů-
stane zachována i v dalších letech.

V kategorii mužů se vyhlašoval nejlepší střelec, nej-
lepší hráč a nejlepší brankář. Ve druhé kategorii jsme oce-
nili nejstarší ženu a muže.

Velké díky patří všem organizátorům, kteří se podíleli 
na sečení a lajnování hřiště, přípravě surovin na zelňačku 
a guláš. Děkujeme všem, kteří se o nás během celého tur-
naje starali, ať už při servírování jídla, točení piva nebo 
pří nákupu něčeho lepšího.

Děkujeme vedení obce Kunčice pod Ondřejníkem za 
zapůjčení stanu.
Děkujeme naším sponzorům:
Koliba pod Stolovou
Beskydský H-Resort
Fyzioterapie Pavla Hýblová
Hospůdka Na kopečku
Letecký spolek Kunčice p/O
Matyho pivotéka
Martin Raška

Miroslav Janík
Pivovar Ogar
Pivovar Ostravar
Pizzerie Žuchov
Střechy Kamil Šnyta
Rodina Rybářová

Za oddíl kopané
Mgr. Matěj Rybář

 Pozvánka
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V Kunčicích to žije!
Ve dnech 2-3. června se u Koliby Pod Stolovou uskutečnila akce Tradiční beskydská řemesla a folklor pod Stolovou. 
V pátek neveřejně pro děti z frenštátské základky, v sobotu již pro širokou veřejnost.

Cílem bylo uká-
zat i vyzkoušet si 
některá tradiční ře-
mesla (představili 
se řezbáři, švadlen-
ka, perníkářka, by-
linkářka i včelaři), 
ale také prezento-
vat některé součas-
né místní výrobky, 
o kterých se třeba ani 
neví, že v Kunčicích 
máme (výroba pří-

rodních mýdel nebo malá tiskařská dílna). Hlavní myš-
lenkou však bylo především uspořádat pohodové setkání 
dobrých lidí, kteří se zajímají o místní folklor a tradice, 
protože „V Beskydech to žije!“. O dobré jídlo a pití samo-
zřejmě také nebyla nouze, ke všemu vyhrávala kunčická 
muzika Ondřejníček. Jen škoda, že ze zdravotních důvo-
dů nemohly vystoupit děti z kunčické mateřské školky 
s pásmem Řemeslníci.

A kdože se do akce zapojil? Za včelaře Miloslav 
Hrdý, David Fojtík a Vojtěch Nikel, perníkářka Simo-
na Knapková s Veronikou Fojtíkovou, vlastnoručně 
ušité valašské kroje a výrobu textilní myšky předved-
la Lucie Polášková se Zuzkou Poláškovou, řezbáře re-
prezentoval Laďa Píšťalka Klimeš s drobnými lipovými 
figurkami a firma sruby Pacák (www.srubypacak.cz) 
za podpory Jožky Vorobela, u bylinek stála Hanka Kaňová 
a Jaroslava Fojtíková, s přírodními mýdly a deodoranty 
zavoněla Stanislava Brandi a tiskařskou dílnu představila 
Iveta Byrtusová (www.spring-studio.cz).

Hlavními organizátory celé akce byli David Fojtík 
a Jitka Kaslová se svými rodinami. Akce byla podpořena 
z MAS Beskydy v rámci programu V Beskydech to žije! 
Rovněž děkujeme obci Kunčice pod Ondřejníkem za ma-
teriální podporu a rodině Tichých za zázemí.

Kateřina Niklová

 Ze života školy a školky

Další školní rok za námi
Je to neuvěřitelné, ale je za námi další školní rok. Byl to rok, ve kterém opět došlo ke změně ministra školství, ale ten-
tokrát pouze jednou. Na podzim došlo ke změně ve vedení obce. Ráda bych touto cestou poděkovala novým členům za 
přátelskou spolupráci. Podpora zřizovatele je pro školu velmi důležitá.

Změny nastaly také v mateřské škole, kde jsme mezi 
sebou přivítali od září hned tři nové paní učitelky: Bc. Zu-
zanu Tomančákovou, Bc. Terezu Matúškovou a paní uči-
telku Evu Novotnou. Troufám si říct, že všechny se velmi 
dobře zapojily do fungování školky a jsme rádi, že s námi 
budou pracovat i v dalších letech.

Ráda bych touto cestou poděkovala za celoživotní 
obětavou práci pro děti paní učitelce Šárce Fialové, která 
se rozhodla odejít do penze. Za všechny zaměstnance jí 
přeji pevné zdraví, hodně štěstí a klidné chvíle se svými 

nejbližšími. Novou posilou ve školce bude od září mla-
dá paní učitelka Eliška Majerková. Všichni se na ni moc 
těšíme.

V základní škole jsme v tomto školním roce také přiví-
tali dvě nové paní učitelky: Mgr. Hanu Královou ve čtvrté 
třídě a Mgr. Sylvu Janošcovou, která učí anglický jazyk. 
V lednu u nás začala pracovat v rámci projektu OP JAK 
školní psycholožka Mgr. Martina Šuleřová, která měla 
hned od začátku plné ruce práce. Po mateřské dovole-
né se k nám pomalu vrací také paní učitelka Mgr. Hana 
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Kubešová, PhD. Opět si troufám říct, že nové posily jsou 
pro školu velkým přínosem.

A samozřejmě nesmím zapomenout na novou ku-
chařku ve školní jídelně paní Šárku Pavliskovou, která 
se během roku velmi osvědčila a bude od září pracovat 
na pozici hlavní kuchařky. Za dlouholetou práci ve ško-
le bych ráda poděkovala paní Jolaně Bartoníčkové, která 
se rozhodla odejít ze školy a věnovat se svým aktivitám. 
Všichni jí přejeme pevné zdraví a hodně štěstí.

Máme za sebou školní rok, kdy jsme již nebyli ovliv-
ňováni žádnou pandemií. Ani příliv dětí v důsledku vá-
lečného konfliktu na Ukrajině nás zásadním způsobem 
nezasáhl, jako jiné školy ve velkých městech. Pomalu se 

vše vrací do zajetých kolejí, a to jsme si moc přáli. Pevně 
doufám, že děti i žáci se ve škole cítí dobře, že zaměst-
nanci pracují v pohodové atmosféře a že rodiče s vědo-
mím, že pro jejich děti děláme vše, co je v našich silách, 
nám plně důvěřují.

Nastal čas prázdnin, kdy si všichni užíváme chvíle 
zaslouženého odpočinku a věnujeme se svým zálibám. 
Věřím, že všichni načerpáme mnoho sil a energie pro ná-
sledující školní rok a v září se opět potkáme s úsměvem 
na rtech.

Přeji všem krásné prázdniny.
Mgr. Kateřina Bumbalíková

ředitelka školy

Den dětí s doubledeckerem
Jak to všechno začalo? Pan Jan Bílý, který pracuje v Ostravském dopravním podniku, nabídl škole krásný sponzorský 
dar – jízdu doubledeckerem.

Mnoho z nás ani nevědělo, jak tento autobus, kte-
rý pojme 68 osob, vypadá, a tak jsme s nadšením tento 
dar přijali a rozhodli se, že žáci naší školy jízdu tímto 
nádherným autobusem dostanou jako dárek ke Dni dětí. 
Vše jsme domluvili s p. Bílým na den 8. 6. a už ráno jsme 
u školy vyhlíželi tohoto modrého patrového krasavce. 
Když přijel, označení „vykulené oči“ pro nás bylo málo. 
Děti nic takového většinou neviděly, a tak vrchní patro 
bylo obsazené hned. Co je překvapilo? Pro zajímavost jen 
pár faktů.

Dvoupodlažní autobusy s pohonem na CNG z produk-
ce společnosti Scania, doubledeckery, jsou čtyři metry 
vysoké, mají klimatizované spodní podlaží, včetně sta-
noviště řidiče. Jsou vybavené mechanickou plošinou pro 
invalidní vozík a Wi-Fi připojením v obou podlažích. Je-
jich střecha je komplet prosklená a okna jsou v horním 
patře plně odsouvací, takže nic neomezuje výhled, vět-
rání, kontakt s prostředím. Jezdí v Ostravě na běžných 
linkách a budí velký rozruch všude, kudy nově projedou. 
A teď zpět k našemu výletu.

To byla ale jízda! Obrovský autobus skvěle řídi-
la křehká žena a opravdu budil obrovský rozruch nejen 
ve Frenštátě pod Radhoštěm, kam jsme měli namířeno. 
Lidé z chodníků a aut nám mávali, auta musela někdy 
více uhýbat, pro mnohé byl tento autobus velkým pře-
kvapením na cestě. Větve stromů nás málem „hladily“ po 
tvářích. Autobus nás odvážel postupně do Frenštátu na 
Horečky, kde mladší žáci navštívili miniZOO a starší hrá-
li discgolf. Všichni jsme museli poctivě absolvovat kopce 
nad městem a projít si okolní krásná místa – naučnou 
stezku Beskydské nebe a její kapli Marie Lurdské ve ská-
le, amfiteátr, zvoničku, skokanské můstky, památník B. 
Bartoše.

Mladší žáci se v miniZOO dokonale našli. Morčata, 
králíci, kozy, prasata, pštrosi ani klokani si moc kli-
du neužili. Děti je s nadšením pozorovaly, fotily, nosily 
jim trávu a místní krmivo. Starší žáci nejprve navštívili 

památník T. G. Masaryka a potom se ve skupinkách roz-
ptýlili po discgolfovém hřišti. Pravidla discgolfu vy-
cházejí z běžného golfu, ale míček nahrazuje frisbee 
a golfové hole pouze šikovné ruce hráčů. Cílem je se na co 
nejmenší počet hodů trefit frisbee diskem do košů růz-
ně rozmístěných v terénu. Pro mnohé žáky to byla vů-
bec první zkušenost s tímto sportem, ale brzy se do hry 
a přátelského soutěžení plně ponořili a dokonce sami 
zkoušeli různé techniky, úchopy a hody. Počasí nám přá-
lo, svačiny nám věnovala škola jako dárek. Zpět malé děti 
opět vezl ten nádherný autobus a jejich nadšení nebralo 
konce. Velké poděkování patří p. Bílému, který nám ten-
to autobus zařídil. Starší žáci se vydali pěšky na pochod 
z Horeček na nádraží ve Frenštátu pod Radhoštěm a vla-
kem zpět do Kunčic. Co si víc přát? Ať je víc takových dnů, 
kdy je kolem slyšet tolik smíchu a nadšení!

Blanka Baňková, Denisa Magdoňová
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Exkurze 8.A a 8.B do slévárny
V úterý 27. 6. vyrazili žáci osmých tříd v rámci před-

mětu Volba povolání do Frýdlantu nad Ostravicí na ex-
kurzi do slévárny GIFF. Slévárenství má v našem kraji 
mnohasetletou tradici, jak se žáci dozvěděli ještě před sa-
motnou prohlídkou, a při té příležitosti také oprášili své 
znalosti o tavení načerpané z fyziky a chemie. Následně 
byli v menších skupinkách provedeni prostorami slé-
várny jejími zaměstnanci a sledovali v praxi celý proces 
výroby slévárenských výrobků od tavení slitiny v pecích, 
přes nalévání do forem, broušení, chemické ošetření, 
až po hotové produkty připravené k exportu. Viděli také 
zařízení snižující vypouštění emisí do ovzduší nebo mo-
delárnu. Děkujeme zaměstnancům GIFFu, že nám věno-
vali svůj čas a umožnili žákům nahlédnout někam, kam 
se běžně nepodívají.

Denisa Magdoňová

Školní výlet 7. třídy  
na Lysou horu

Na Lysou jsme se vydali 27. června. Byl to dlouhý 
a vyčerpávající výstup, ale zároveň se nám všem moc lí-
bil. Při výstupu na vrchol bylo počasí hezké, nepršelo ani 
příliš nesvítilo sluníčko. Jakmile jsme se najedli a spo-
lečně vyfotili, vydali jsme se na zpáteční cestu. Bohužel 
začalo pršet, což nám všem celý výlet znepříjemnilo, ale 
celkově hodnotíme výlet jako SUPER. Poděkování patří 
p. uč. Švrčkové a p. uč. Golové, které s námi obětavě výlet 
absolvovaly.

Za 7. tř. V. Píšová, O. Šrámek, B. Strnadlová, 
V. Veličková a V. Grohman

Barevné dny ve škole
V letošním školním roce proběhla nová soutěž tříd 

s názvem „Barevné dny“. Akci pořádal žákovský par-
lament a uspořádal celkem 4 barevné dny – prosincový 
předvánoční zelený den, únorový valentýnský červený 
den, dubnový jarní žlutý den a červnový předprázdninový 
modrý den. Do soutěže se zapojila i školka v budově školy 
a odborná porota žákovského parlamentu pokaždé vyra-
zila do tříd osobně spočítat jednotlivé žáky. Do bodová-
ní se počítal ten, kdo měl na sobě oblečení s převládající 
barvou daného barevného dne.

Na konci školního roku došlo ke slavnostnímu vyhlá-
šení vítězů celoroční soutěže. A vítězů bylo hned několik. 
S plným počtem 100% barevných dětí a třídních učitelů 
všech 4 barevných dnů vyhrály třídy 2.A, 4.B a obě od-
dělení školky: Motýlci a Ptáčata. Za odměnu dostaly tří-
dy výborné dorty a barevná lízátka. Gratulujeme vítězům 
a děkujeme všem třídám, učitelům i zaměstnancům školy 
za aktivní zapojení do soutěže!

Mgr. Petra Mertová a žákovský parlament

Výlet 9. třídy

Dne 2. 6. 2023 se žáci 9. třídy (17 žáků a dva pedago-
gové) zúčastnili třídního výletu do Ostravy Vítkovic do 
Jump Parku. Vlakem jsme se přemístili do Ostravy a pak 
šli pěšky do areálu. Poté byl v Ostravě asi dvouhodinový 
rozchod, který žáci využili k občerstvení či nákupům.

Odpoledne jsme se vrátili do školy a po nezbytném 
umytí a odpočinku hráli žáci na školním sportovišti hry, 
připravili táborák a opekli si párky. Večer ještě hráli mí-
čové hry buď venku, či později už ve škole, jiné skupinové 
hry a v pozdním večeru se uložili ke spánku.

Ráno vše pečlivě uklidili a po opuštění posledního 
žáka byla akce Školní výlet ukončena.

Jiří Klouda
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Sběr papíru
Ve druhém pololetí v měsíci květnu proběhl sběr pa-

píru. V tomto sběrovém týdnu se nám podařilo nasbírat 
3 000 kg papíru. Nejvíce sběru v květnu odevzdal Šimon 
Chýlek ze 3. třídy, bylo to 414 kg.

Při organizaci sběru a vážení velmi aktivně pomáhali 
žáci 5. ročníku. Výkupní cena papíru je v současné době 
1 Kč / kg. Podle odevzdaného množství papíru dosta-
nou třídy finanční příspěvek, který mohou využít dle své 
potřeby.

Školní výlet 6. třídy
Po dlouhém vybírání z několika možností kam na 

školní výlet nakonec zvítězil sportovní adrenalinový zá-
žitek – junior paintball. V pátek 23. 6. šesťáci za mírného 
deště vyrazili autobusem do Rožnova pod Radhoštěm na 
hřiště, které se nachází pod Pindulí. Během cesty přesta-
lo pršet a udělalo se hezky. Na místě se nejdříve navlékli 
do kombinéz a masek, pak absolvovali instruktáž ohledně 
bezpečnosti a pravidel hry. Po rozdělení do 2 týmů moh-
lo tříhodinové hraní začít. Mnohé překvapilo, že trefa 
barevnou kuličkou nebyla tak bolestivá, jak si původně 
mysleli. Pomalejší rozjezd a počáteční obavy vystřída-
lo nadšení ze hry. Všichni si to opravdu užili a naučili se 
i více mezi sebou spolupracovat a komunikovat. A na do-
taz, kam příští rok na výlet, jednoznačně odpověděli: „No 
přece na junior paintball“.

L. Golová, P. Mertová

Školní výlet 5. třídy
Ve středu 7. června se skupina 15 páťáků vydala pěš-

ky z Kunčic pod Ondřejníkem do Trojanovic. Jejich cílem 
bylo lanové centrum Tarzanie. Předpověď počasí nebyla 
nejlepší, ale nic je nemohlo od jejich úmyslu odradit. Dél-
ka pěší trasy byla 6,5 kilometrů. Za hodinu a půl dorazili 
do Trojanovic Ráztoky a tam uviděli překážky, které na ně 
čekají. V Tarzanii vybírali páťáci mezi juniorskou, žlutou 
nebo zelenou trasou. Každý zvolil podle svých aktuálních 
schopností. Všichni se moc snažili, a ne vždy to bylo jed-
noduché. Po krátkém odpočinku na ně ještě čekaly tram-
políny. Společně si to moc užili. Teď je již pouze čekal 
návrat autobusem do Frenštátu a následně do Kunčic pod 
Ondřejníkem. A počasí? Měli jsme všichni obrovské štěstí, 
silný déšť nás zastihl, ale až ve Frenštátě p. R., a to jsme 
byli schovaní pod střechou. Jak déšť rychle přišel, stejně 
rychle odešel a výlet nám nepokazil.

Blanka Zemánková

Zbojnická hledačka  
na Hukvaldech
Žáci 2. a 3. třídy si užili svůj třídní výlet s interaktivní 
hrou Zbojnická hledačka a návštěvou hájenky. Hned po 
příjezdu k hradní bráně se obě třídy rozdělily, aby se ve 
svém programu vystřídaly. Nejdříve jsme si s paní prů-
vodkyní prošli všechna zákoutí krásného hukvaldské-
ho hradu – vězení, kapli, palác a také jsme vystoupali 
na nejvyšší vyhlídku, odkud byl krásný výhled do okolí. 
V průběhu prohlídky jsme hledali písmenka, která byla 
součástí tajenky zbojníka Ondráše.

Po přestávce na občerstvení a nezbytné nákupy jsme 
vyrazili k oboře, kde už na nás v hájence čekal hajný pan 
Koutný, který nám povyprávěl spoustu zajímavostí ze ži-
vota zvířat, a to nejen těch, jež žijí v oboře. Cestou jsme 
pozorovali muflony a daňky, kteří jsou stálými obyvateli 
obory a odpočívali ve stínu krásných vzrostlých stromů.

Výlet na Hukvaldy jsme si v pěkném letním počasí moc 
užili a procházka oborou, které je letos už 456 let, byla 
v letním horku moc příjemná.

Leona Píchová
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Návštěva golfového hřiště 
Golf resort Ostravice

Dne 22. 6. 2023 žáci 9. třídy Základní školy Karla Svo-
linského navštívili golfové hřiště v resortu Ostravice. Byli 
seznámeni se základy hry a na třech stanovištích s jed-
notlivými disciplínami si je prakticky vyzkoušeli. Nako-
nec měli i možnost chutného občerstvení, které hradil 
golfový klub. Chtěli bychom tímto poděkovat pracovní-
kům resortu za zajímavý zážitek i za pohoštění. Myslím, 
že se mnohým pootevřelo poznání golfového sportu. Do 
Ostravice i zpět jsme jeli vlakem, který si žáci hradili sami 
z třídního fondu.

Jiří Klouda, třídní učitel 9. třídy

Vlastivědně-přírodovědný 
výlet čtvrtých tříd
Ve čtvrtek 22. června 2023 se žáci 4.A a 4.B sešli brzy 
ráno na nádraží v Kunčicích pod Ondřejníkem. Těšili se 
na společný výlet vlakem do Chotěbuzi. Vlak si děti od-
hlasovaly, na rozdíl od auta nebo autobusu je pro ně ta-
kový způsob cestování vzácnost. A výběr se jim vyplatil, 
protože jsme měli možnost jet moderními, klimatizo-
vanými dvoupatrovými vozy a ke spokojenosti dětí také 
sedět právě ve druhém patře vlaku.

Do Chotěbuzi jsme jeli se záměrem navštívit Archeo-
park a Rybí dům. O slovanských předcích se čtvrťáci letos 
učili ve vlastivědě, a tak se mohli s tématem lépe sezná-
mit, prohlédnout si a vyzkoušet něco málo z jejich každo-
denního života. Nejdřív jsme si hravou formou prohlédli 
expozice v multikulturním výukovém centru a dozvědě-
li jsme se zajímavosti z historie místa, které je replikou 
původního opevněného hradiště. Děti ale nejvíce zaujaly 
aktivity v areálu hradiska jako lukostřelba, psaní písmen 
hlaholice na voskové destičky, vyhrabávání kostí z písku, 
ale také samotná prohlídka slovanských dřevo-hliněných 
domků s rákosovými střechami.

V Rybím domě jsme navštívili obří akvária, kde 
čtvrťáci nadšeně obdivovali fascinující svět vodních ži-
vočichů, z nichž někteří byli součástí našeho letošního 
učiva přírodovědy. K vidění ovšem nebyly jen ryby z na-
šich řek a rybníků, ale také dětmi oblíbený axolotl, rejnok 
a spousta zajímavých akvarijních rybek. U Rybího domu 
bylo skvělé dětské hřiště s lanovkou přes celou louku 
a obchůdky s možností nakoupení suvenýrů, které byly 
pro děti velkým lákadlem.

Výlet byl časově náročný, děti vstávaly brzy ráno 
a domů se vracely až k večeru. Protože byl ale program 
rozmanitý, každý si v něm našel to své.

Ivona Hrubišová, Renáta Strnadlová,  
Kateřina Gajdzioková

Výtvarný úspěch žákyně 
třídy 1. A
Společně s dětmi první třídy jsme se zapojili do 1. roč-
níku výtvarné soutěže Planetária Ostrava. Téma soutě-
že – Vesmír plný života – bylo pro děti velkou, téměř 
neznámou, výzvou a žáci tvořili výtvarná dílka s nesmír-
ným nadšením.

Velkým překvapením pro nás byla zpráva, že naše žač-
ka ve velké konkurenci – v II. kategorii – ZŠ I. Stupeň – 
získala nádherné 1. místo. Za doprovodu svých rodičů si 
jela Sára na slavnostní vernisáž převzít výtvarnou cenu. 
Moc gratuluji k velkému úspěchu.

Eva Halatová
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Školní výlet 8.A a 8.B
Ve středu 21. 6. vyrazili žáci 8.A a 8.B společně na pochod 
z Kunčic pod Ondřejníkem do Trojanovic a dál na Rad-
hošť. Během náročného výšlapu si mnozí sáhli na dno 
svých sil, ale nakonec krizi statečně překonali a všichni 
úspěšně dorazili na vrchol.

Po přestávce a občerstvení v chatě na Radhošti a krát-
kém zastavení u kaple sv. Cyrila a Metoděje začali sestup 
po turistických stezkách do Rožnova pod Radhoštěm. Tam 
si v místním kempu postavili stany a zúčastnili se týmové 
hry Valašská pevnost, která se inspiruje známou soutě-
ží Pevnost Boyard. V rámci plnění rozmanitých úkolů si 
žáci prověřili svoji fyzičku, logické uvažování, pozornost, 
vynalézavost i paměť a hezky se přitom zabavili. Po dobré 
večeři v malé pizzerii se odebrali zpět do kempu a strávili 
noc ve stanech. A protože se rozpršelo, ťukání deště jim 
vytvořilo příjemnou atmosféru k usínání. Druhý den po 
snídani v podobě švédských stolů se žáci znovu vypravili 
do centra. Navštívili Svět kamenů, prošli parkem kolem 
Valašského muzea v přírodě a návštěvu města zakončili 
na náměstí. Pak už zbývala jen cesta autobusem zpět do 
Kunčic. Žáci byli sice po dvoudenním výletu unavení, ale 
zato plní nových zážitků a silných dojmů, na něž budou 
jistě dlouho vzpomínat.

Denisa Magdoňová, Petra Švrčková

Graffiti  
ve výtvarné učebně
Během druhého pololetí školního roku postupně vzni-
kalo nástěnné graffiti v učebně VV v naší škole. Autorka 
Patricie Ema Kadúchová ze 7.A prvně vytvářela několik 
návrhů, které se lišily nejen druhem písma, ale i barev-
ností. Slovo bylo jasné od začátku: ART (umění).

Vybraný návrh mu-
sela autorka mnohoná-
sobně zvětšit a přenést 
na vyhrazenou část zdi 
v učebně. Pak už násle-
dovalo míchání poža-

dovaných odstínů barev a malování. Dlouhý tvůrčí proces 
se rozhodně vyplatil a graffiti na stěně povýšilo obyčej-
nou učebnu na neobyčejný „školní ateliér“.

S poděkováním a velkou chválou autorce

Výstava výtvarných prací 
žáků naší školy

V měsíci červnu proběhla v Galerii Karla Svolinského 
výstava výtvarných prací žáků naší školy od 1. po 9. tří-
du. Děti, rodiče i veřejnost si mohli prohlédnout plošné 
i prostorové práce, které byly vytvořeny v letošním škol-
ním roce. Výstava nabídla rozmanité výtvarné techniky: 
kresbu, malbu, grafiku, keramiku, mozaiku, tvorbu z pří-
rodních materiálů i nejrůznější kombinované techniky. 
Kdo nestihl výstavu navštívit, může si na stránkách školy 
alespoň prohlédnout pár fotografií.

Mgr. Petra Mertová

Pasování malých čtenářů
V pondělí 5. 6. proběhla v místní knihovně akce Pasová-
ní čtenářů. Jde o slavnostní rituál, kdy žáky první třídy, 
kteří se už naučili číst, pasuje král Ota I. mezi čtenáře. 
Každý žák musí odsouhlasit slib, že se bude vždy o knihy 
vzorně starat a bude se snažit být pozorným čtenářem.

Děti v knihovně přivítala p. knihovnice M. Starnovská, 
která jim nejdřív ukázala různé knihy, o nichž si společně 
chvíli povídali. Potom přišel ten okamžik – pasování čte-
nářů. Bylo to velké překvapení nejen pro děti, ale i p. uči-
telky 1. třídy.

Role krále se nadšeně ujal p. místostarosta P. Tryščuk, 
který děti pasoval v královském hávu nádherným mečem. 
Jeho pobočnicí mu byla p. matrikářka K. A. Heczková, jež 
dětem předčítala krásný slavnostní slib. Každý pasovaný 
žák byl poté ozdoben slavnostní kokardou, na památ-
ku dostal od obce nádhernou knihu a jeho p. učitelka mu 
předala pamětní list a dáreček.

Paní knihovnice měla potom pro děti připravené prů-
kazky čtenáře a výborné koláčky pro dobrou náladu. Nad-
šení bylo na dětech hodně vidět. Mnohé se už těší, jak 
budou knihovnu samy navštěvovat. Velké poděkování 
patří všem, kteří pomohli naší škole tuto akci realizovat 
a věnovali svůj čas našim prvňáčkům.

Baňková Blanka
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Za sebe, paní knihovnici i pana místostarostu bych ráda poděkovala za tuto velmi milou akci, která se pro naše prvňáčky 
povedla zrealizovat. Moc jsme si tyto chvíle s dětmi užili a těšíme se, že se „Pasování“ stane pravidelným červnovým rituálem. 

Kristýna Amálie Heczková - matrikářka
Fotografie si můžete prohlédnout na webových stránkách obce

Zakončení školního roku na zahradě MŠ dolní
Uteklo to jako voda a v MŠ dolní jsme slavili zakončení 

školního roku. Na naši oslavu přijal pozvání také známý 
lidový písničkář a vypravěč pan Kamil Čapčuch z Valaš-
ska. Nemohl uvěřit, jak usměvavé, nadané děti, maminky 
a paní učitelky tady našel. Jeho vtipné písničky rozesmály 
a rozhýbaly celé publikum. O občerstvení se postarali ro-
diče, kteří donesli všelijaké zdravé ovocné dobroty. Nej-
lepší dobrůtkou za odměnu byly u dětí tradičně pečené 
vafle naší paní kuchařky. Každému nazdobila vafli podle 
jeho chuti – s nutellou, marmeládou, jahodami a šlehač-
kou. Krásné slunečné počasí nahrálo našemu překvape-
ní pro děti. Byla to největší atrakce z celého odpoledne. 
Řádění a radovánky na trávníku ve víru tance pod vodní 
mlhou. Spontánní radost všech dovádějících dětí nebra-
la konce. Užili jsme si u toho spoustu legrace a společně 
příjemně prožili celé odpoledne. Děkujeme rodičům za 

spolupráci během celého roku a za podporu při všech le-
tošních akcích.

Už teď se těšíme na další v novém školním roce. Přeje-
me všem krásné prázdniny!!!

Za celý kolektiv zaměstnanců „MŠ Dolní“ 
Markéta Macurová

Náš školkový výlet za zvířátky
Viděli jste už někdy bílé daňky? Děti ze třídy Kuřátek a Sluníček je spatřily v celé kráse na školním výletu, který se 
uskutečnil dne 30. května 2023. A jak to celé začalo?

Ráno se děti sešly ve sportovním oblečení s batůžky, 
ve kterých měly přichystány svačiny, pití a nějaké dob-
růtky. Netrpělivě jsme všichni vyhlíželi autobus, který 
nás zavezl na Bílou. Vystoupili jsme u obory, vyfotili se, 
a protože nám po cestě vytrávilo, sedli jsme si na lavičky 
a občerstvili se. Sluníčko nám střídavě svítilo a zacházelo 
za mraky, ale hlavně nám nepršelo a už jsme se nemohli 

dočkat procházky v lese, a také jsme byli zvědaví na zví-
řátka, která tam uvidíme.

Nejdříve jsme se zastavili u ohrady s daňky, kteří si 
zrovna pochutnávali na něčem moc dobrém. Také jsme 
viděli muflony, jak se pasou nebo odpočívají na sluníč-
ku. Nadchlo nás velké mraveniště, v němž bydlí mravenci 
lesní, kteří neustále chodí sem a tam, něco sbírají a nosí 
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do svého domova. Bílí daňci se nám všem moc líbili a už 
nás čekal výběh s jezevcem, kterého jsme ale bohužel ne-
viděli, asi spinkal po dobré snídani. Se zvířátky jsme se 
vyfotili a pokračovali podél potoka, kde nás překvapila 
volavka popelavá, která zrovna lovila ryby. Na dřevěném 
hřišti s houpačkou a průlezkami jsme si zařádili a už se 
nemohli dočkat oběda. Dětem moc chutnal a chvilku si 
pohrály s barevnými míčky v dětském koutku.

Následovala zpáteční jízda autobusem a posezení na 
školní zahradě ve stylu anglického pikniku – děti seděly 
na dekách pod stromy a dojídaly dobroty, které jim ma-
minky přichystaly. Sdělovaly si zážitky z právě prožitého 
výletu a těšily se, až vše povypráví doma svým rodičům.

Výlet se nám moc vydařil, počasí přálo a děti si odnes-
ly spoustu krásných zážitků, poznaly nové obyvatele lesa 
a utužily kamarádské vztahy se svými vrstevníky.

Nezbývá než dodat - sláva, nazdar výletu, nezmokli 
jsme, už jsme tu!

Autor: Markéta Macurová, Zuzana Tomančáková

Děkujeme Vám!
Poslední den školního roku byl nezapomenutelný. 

Děti ráno přicházely do školky a jejich ruce byly plné kyti-
ček, dárečků, přáníček a jejich tváře zářily úsměvy. Ihned 
jsme vyrazili na procházku. Překvapením byla bojovka 
s úkoly, abychom se ještě naposledy přesvědčili, že jsou 
děti opravdu připravené nastoupit v září do první třídy. 
Zkoušku hravě zvládli všichni předškoláci. Cesta nás za-
vedla do restaurace Na kopečku. Sladká odměna a také 
krásná výzdoba ještě více rozzářily tváře našich dětí. Po 
návratu z procházky na nás ve školce čekala slavnostní 
tabule a jako vždy výborný oběd.

Děkujeme vám, paní kuchařky. A poté nastalo loučení, 
podání ruky, objetí, pohled, slzičky v očích… Moc bychom 
Vám, milé děti, chtěly poděkovat za nádherný školní rok, 
za prožité okamžiky, které zůstanou našimi krásnými 
vzpomínkami na celý život. Předškolákům přejeme jen to 
dobré v další etapě života a na děti, které po prázdninách 
přijdou zpět do školky, i na ty nové už se nyní moc těšíme.

S láskou, Vaše paní učitelky.
Eva Novotná a Hana Kulhánková

Mgr. Petra Mertová

Předškoláci  
na hodinu ve škole
V úterý 30. května 2023 si 16 malých předškoláků vy-
zkoušelo, jak probíhá vyučování ve škole.

Do své budoucí třídy přišli doprovázeni svou paní uči-
telkou z MŠ jako správní školáci už o přestávce a ještě 
před zazvoněním byli připravení v kruhu na koberci. Když 
zazvonilo a začalo jim první vyučování „nanečisto“, ka-
ždý se měl za úkol nejprve představit a něco málo o sobě 
říct. Společně pak odvyprávěli pohádku O velké řepě, za-
zpívali si písničku, hráli si s kostičkami, hledali ve třídě 
ztracenou myšku a také si vyzkoušeli, jaké je to sedět ve 
školních lavicích.

Děti byly po celou dobu ve třídě aktivní a dobře spo-
lupracovaly. Bylo vidět, že jsou plny očekávání, že se do 
školy těší a že jsou k tomu v MŠ skvěle vedeny. Také my se 
na ně těšíme a věříme, že se jim ve škole bude líbit!

Ivona Hrubišová

Dobrodružná cesta  
s překvapením
Dobrodružná cesta s překvapením byla poslední akcí 
letošního školního roku ve školní družině. Cestu nám 
připravila paní Hanka Káňová z kroužku „Orienťáku“. 
Děti musely vyčíst trasu terénem z barevné mapky. Ně-
které se takto vůbec poprvé seznamovaly se způsobem 
zaznamenávání mapových značek a s orientací v kraji-
ně s jejich pomocí. To se může každému v životě hodit. 
Vychovatelky neměly dětem pomáhat, ale umožnit jim 
samostatný postup, kterému předcházely spolupráce 
a hlasité porady.

V průběhu trasy děti narazily na několik stanovišť. Zde 
si musely, podle pravidel orientačního běhu, „cvaknout 
dírku“ tj. mechanicky prorazit kontrolu u lampionku do 
příslušné kolonky a ve správném pořadí na kartičce. Na 
stanovišti pak plnily stanovený úkol a pokračovaly dále.
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Stalo-li se během pu-
tování, že děti sešly z tra-
sy, varoval je smutný 
„smajlík“, který bloudění 
včas ukončil. Cesta děti 
nakonec dovedla k hos-
půdce Na kopečku, kde 
bylo přichystáno překva-
pení s úžasnými dobrota-
mi! Do školní družiny jsme 
se všichni vrátili vydová-
dění a sytí. Celo-odpolední 
program byl nabitý zába-
vou i poučením. Užili si jej 
jak děti, tak dospělí. Všem 
moc děkujeme a těšíme se 
na akce v dalším školním 
roce. Fotografie naleznete 
na internetových strán-
kách školy v sekci FOTO-
GALERIE ŠD.

Pohádka pro děti v MŠ
Předposlední den školního roku jsme se my, žáci 

2. třídy, vydali za dětmi do mateřské školky Dolní. Jako 
první jsme jim předvedli společný tanec s pohádkovým 
motivem z filmu Zootropolis, který jsme nacvičili v rámci 
kroužku školní družiny Rytmáček. Následovala muziká-
lová pohádka Červená Karkulka, kterou i děti ze školky 
dobře znaly a společně ji s námi zpívaly. Děti i paní uči-
telky byly nadšené a odměnily nás velkým potleskem 
a sladkou tečkou v podobě zmrzliny. Po vystoupení nám 
zbyla ještě chvilka, abychom společně s našimi bývalými 
učitelkami zavzpomínali na léta strávená ve školce, pro-
hlédli si, co vše se změnilo, ale také si pohráli jako za sta-
rých časů. Všem se celé dopoledne moc líbilo a těšíme se, 
že si to zase brzy zopakujeme.

Andrea Stašicová, vychovatelka ŠD

Ukaž, co umíš… literárně-dramatický projev
Dne 1. června se všechna oddělení školní družiny opět sešla v Galerii Karla Svolinského. V letošním školním roce si 
děti naposledy připravily a navzájem předvedly, co dokážou, co umí, v oblíbené aktivitě „Ukaž, co umíš…“, tento-
kráte v literárně-dramatickém projevu. Viděli a slyšeli jsme dramatizace několika pohádek, např. poučnou a vtipnou 
pohádku ve verších O kohoutkovi a slepičce od družiny Dráčků, zpívanou pohádku o pomoci a lásce O Karkulce od 
Včelek, i zcela současnou Moderní Karkulku, která jezdí na skateboardu a nese babičce „ajfon a radegast k svátku“, 
od nejstarších Klokanů. Žabky nám zarecitovaly Básničky o spolužácích.

Pobavili jsme se vyslechnutím několika vtipů, bás-
ní a hádanek. Zajímavostí byly pantomimické hádanky. 
Programem provázelo trio slečen moderátorek. Věříme, 
že vystoupit přede všemi kamarády není jednoduché 
a vyžaduje to pro většinu lidí velkou míru odvahy a sou-
středění. Obecenstvo bylo tentokrát nezvykle ztichlé. Plně 
se soustředilo na pomyslné pódium. Ani nedutalo, aby mu 

nic neušlo. Každý chtěl vidět, co se děje a co se říká. A to je 
největší odměnou pro všechny, kdo se nebáli ukázat nám, 
co umí, co dovedou.

Na webových stránkách školy v sekci fotogalerie škol-
ní družiny můžete zhlédnout některé fotografie a video-
záznamy z vystoupení. Přejeme vám pěknou podívanou.

Vychovatelky ŠD

Hezké prázdniny, děti! Vychovatelky ŠD
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BUDOUCNOST SE 
STALA REALITOU

Konkrétní nabídka rychlostí a tarifů je vždy závislá na dostupnosti dané technologie
v lokalitě. Pro více informací nás kontaktujte kdykoli na infolince 606 606 035.

NABÍDKA INTERNETU

245 Kč
tarify již od

+420 606 606 035 | obchod@tlapnet.cz | www.tlapnet.cz

Při poptávce zadejte kód AKCE2023
a máte od nás 3 měsíce ZDARMA!

BEZDRÁT

KABEL

OPTIKA

až 310 Mb/s

až 400 Mb/s

až 2000 Mb/s

245 Kčtarify již od 

245 Kč
tarify již od 

Tlapnet-inzerce-A6-vyska-nove-tarify-2023-vseobecny.indd   1 09.12.2022   15:58

Řádková inzerce
Palivové dříví
PRODEJ PALIVOVÉHO DŘÍVÍ – BUK / SMRK
Dříví naštípané na prostorové metry nebo špalky (rov-
nané) od 30 cm délky. Možnost dovozu odběrateli.
Telefon: 603 315 738

SAZENICE TRVALEK A LETNIČEK
Nabízím k prodeji mladé sazenice trvalek a letniček za 
super ceny, od 16 Kč za kus. Pěstováno zde v Kuncicích. 
Zdravé, otužilé sazenice. Telefon: 603 204 400 nebo 
na www.sazenice-kvetin.cz
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Přijďte si vybrat ten Váš na naši prodejnu

Špičková péče o Vaši zahradu.

AGROCAR s.r.o.

+420 777 881 116 | obchod@agrocar.cz | www.agrocar.cz
Pod Šenkem 2046, 744 01 Frenštát pod Radhoštěm
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 Aktuální téma

Pracovní náplň paní Menšíkové  
ve funkci neuvolněné místostarostky obce
V obecních novinách č. 6/2023 pan místostarosta v článku “Shrnutí naší práce po šesti měsících” konstatuje, že se mu 
nepovedlo zjistit náplň práce druhého místostarosty z předchozího volebního období.

Asi by bylo vhodné připomenout, co bylo v minulém 
volebním období důvodem vzniku funkce druhého mís-
tostarosty: v říjnu 2021 se tehdejší starostka obce Mi-
chaela Šebelová stala nečekaně poslankyní Parlamentu 
ČR. Vedení obce bylo nuceno na tuto novou situaci za-
reagovat a zajistit, že chod obce nebude touto skutečností 
a předpokládanou častější fyzickou nepřítomností sta-
rostky nijak negativně ovlivněn. Na listopadovém jednání 
zastupitelstva obce bylo odhlasováno:

a. změna pozice starostky z uvolněné na neuvolně-
nou funkci

b. vznik pozice druhého-neuvolněného místosta-
rosty, což umožní přenesení a rozdělení někte-
rých povinností starostky na dva místostarosty.

Finančně tato organizační změna obec nijak nezatí-
žila. Plat starostky byl při neuvolněném výkonu funkce 
snížen a plat neuvolněné místostarostky odpovídal zhru-
ba tomuto snížení.
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Do funkce druhého místostarosty byla navržena 
a zvolena Markéta Menšíková. Tuto funkci zastávala od 
2. 11. 2021 do konce volebního období.

Jen z popisu pracovní náplně není možné poznat, 
ocenit a ohodnotit skutečný rozsah a náročnost vy-
konávané práce. U spousty věcí máme někdy pocit, že 
se tzv. dějí samy. Přesto se pokusíme náplň práce paní 
Markéty Menšíkové přiblížit.

Ve své roli radní a pak ve zvýšené míře ve funkci neu-
volněné místostarostky obce měla mnoho různých pra-
covních povinností.

Osobně se účastnila na jednáních Destinačního ma-
nagementu turistické oblasti Beskydy - Valašsko, kde 
se řeší podpora turistického ruchu. Dále navštěvovala 
jednání mikroregionů Frýdlantsko a Frenštátsko, kde se 
domlouvala meziobecní spolupráce.

Byla pro obec spojkou v organizaci UKEN - unii ko-
munitní energetiky, kde sledovala nové možnosti a le-
gislativní změny ve sdílení energií.

Koordinovala využití Galerie Karla Svolinského, za-
jišťovala instalaci výstav a podílela se na vzniku nového 
lustru v galerii.

Účastnila se informačních a vzdělávacích akcích pro 
zřizovatele škol. Problematikou základní a mateřské 
školy se zabývala již jako členka rady obce. Přebrala část 
povinností neuvolněné starostky obce, zejména přípra-
vu materiálů na jednání rady obce, dále organizovala 
kulturní a společenské akce obce, oddávala.

Plnila další činnosti a úkoly vyplývající z aktuální 
potřeby.

Aktivně se zapojila do pomoci lidem, postiženým 
válkou na Ukrajině, kdy koordinovala nabízenou po-
moc v naší obci s krizovým centrem ve Frenštátě pod 
Radhoštěm. Jezdila pomáhat vyřizovat doklady pro 
Ukrajinské občany na cizineckou policii v krizovém cen-
tru v Ostravě, dále pro ně vyřizovala zdravotní pojiště-
ní a účty v bance. Zařizovala dva obecní byty nábytkem, 
bílou elektronikou a věcmi denní potřeby pro lidi, kteří 
se dostali k nám do republiky maximálně s taškou osob-
ních věcí. Osobně je vozila do frenštátské Charity a na 
nákupy, než se v novém bydlišti zorientovali. Také měla 
na starosti vyřizování příspěvku pro ubytovatele, kdy 
hlavně z počátku nikdo pořádně nevěděl, jakou formou 
žádat a co konkrétně bude potřeba k žádosti doložit.

Ve výčtu činností bychom mohli pokračovat.
Mrzí nás, že tuhle časově náročnou pomoc odbyl pan 

místostarosta Tryščuk na zastupitelstvu obce poznám-
kou, že mu nezabere vyplnění žádosti víc jak pět minut 
měsíčně a doufáme, že pan místostarosta již nebude mít 
potřebu práci, kterou Markéta Menšíková pro obec od-
vedla, zpochybňovat.

Michaela Šebelová, David Fojtík  
zastupitelé obce

 Pozvánka

Pracovní náplň za 420 000 Kč
Děkuji paní Šebelové za pracovní náplň druhého mís-
tostarosty. Je pravdou, že ta mi byla vždy záhadou. 
Proto jsem se na ni ptal hned při její volbě, i po dvou 
měsících v její funkci. Obě odpovědi byly tehdy vel-
mi mlhavé. Ani na úřadě její náplň, po roce ve funk-
ci, nikdo pořádně neznal. Proto jsem se zeptal znovu, 
přímo a transparentně. A odpověď byla, že paní Men-
šíková na takovou otázku není připravena.
Asi i proto se mě nikdo nikdy nezeptal na náplň prá-
ce Davida Fojtíka, ale na paní Menšíkovou se mě ptali 
občané mnohokrát. A ruku na srdce. Druhý místosta-
rosta za rok ve funkci obdržel „plat“ 419 655 korun 
z obecních peněz. A proto jsou tyto otázky občanů 
zcela legitimní.
Obzvláště když ty nejnáročnější činnosti měla vyko-
návat i referentka, na kulturu byl tehdy na obci za-
městnán ještě další zaměstnanec na snížený úvazek. 
A taky i proto, že jsme obdobný objem práce zvládli 
s jedním místostarostou, bez dalšího zaměstnance na 
kulturu, i přesto, že jsme v této práci úplní nováčci.
Na závěr si dovolím osobní vsuvku. Jako soukromá 
osoba jsem měl ubytováno hned pět uprchlíků, ale od 
samotného začátku konfliktu. Tedy bez víz, bez po-
moci úřadů, v době největšího chaosu a ve vlastní re-
žii. Proto mohu porovnávat.

Petr Tryščuk, místostarosta
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Muzeum ve Frenštátě p. R. – výstavy a programy

Z RAJSKÉ ZAHRADY
Výstava přibližující rostlinné motivy v lidové kultuře 
Novojičínska.
Výstavní síň Muzea ve Frenštátě pod Radhoštěm.
Výstava potrvá do 31. října 2023.

Otevírací doba:
středa - pátek 9.00 – 12.00, 13.00 – 16.00
neděle 9.00 – 12.00, 13.00 – 16.00
pondělí, úterý a sobota zavřeno
www.muzeumnj.cz/frenstat

📷 Přání jubilantům Pozvánky

Setkání s jubilanty

Mária Kadlecová

Jarmila PustkováSetkání s jubilanty

7ab125

2. září 2023
Amfiteátr na Horečkách, od 13:00

------------------------------------------------------------------------

Prago Union
Něco něco
Barbara Kanyzová
D‘mango 
Na značky
Zelené koule
OdZemě
MLSTNŽVT
Druid State
------------------------------------

Anatol Svahilec
Divadlo Milana 
Šťastného

 
Festival je vhodný pro děti!

Kde? Amfiteátr na Horečkách
Vstupné dobrovolné

vědnice, čajovna, příroda, 
skvělé jídlo & výtečné pivo

♡ Sponzoři festivalu: 
Arundo Trading, DKZ, Envimat,
imago.cz, Izotrade, Moragro, 

MRK Stavby, Obec Trojanovice, 
Pila Kunčice, Albrechtický 
Pivovar, Přírodní bydlení 

Gajda, Topito, Tornio, TRASO, 
VSF Novotný

 
festivalpaseka.cz

fb.me/festivalpaseka
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📷 Vítání občánků

Eliška Kahánková s rodinouGabriela Ivaničová s rodinou

Gabriela Ivaničová s rodinou Eliška Kahánková

Terezka VrlíkováJindřich VrlíkJindřich Vrlík s rodinou
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Pozvánka na Den obce
Tradiční společenskou událostí je Den obce Kunčic pod Ondřejníkem, který se bude konat 9. září v areálu TJ Sokol. 
O občerstvení se postarají místní spolky i podnikatelé, jako například Kavárna ZeMě nebo Pivovar Ogar. Můžete se 
těšit na tradiční i nové atrakce. Co Vás tedy čeká?

Živá hudba
Můžete se těšit na živou hudbu v podání skupin Arriön, 

Skladem a Nová Doba.

Místní spolky:
• Představení činnosti kunčických spolků.
• Tradiční výborné občerstvení od spolků, na které jste 

zvyklí.
• Nově se můžete těšit na představení a vyzkoušení 

discgolfu. Discgolf je jedním z nejrozšířenějších spor-
tů s létajícím talířem, který pravidly vychází z klasic-
kého golfu.

• Také se nově můžete těšit na ukázky rybolovné techniky.

Nafukovací zábava pro děti i mládež:
14.00 - 19.00 Dva venkovní skákací hrady
14.00 - 19.00 Novinka: bublinový fotbal 
  v nafukovacích koulích
14.00 - 21.00 Jedna nafukovací atrakce v tělocvičně

Novinka: Únikové detektivní hry
Tyto hry od společnosti CREX potrápí mozkové buňky 

dospělých. Jedná se o dvě „únikové detektivní hry“. Hry jsou 
vhodné pro skupinky hráčů, včetně těch rodinných skupi-
nek. Hry budou probíhat v budově Sokolovny v prvním patře.

Hra „Ztracený parfém“:
• Popis hry: Z prostor slavného obchodního domu William 

Styles zmizel diamanty osázený parfém značky Chanel. 
K výslechu je předvolána šestice podezřelých. Zábavná 
deduktivní týmová hra pro menší i větší společnost. Po-
daří se vašemu týmu správně odhalit pachatele?

• Začátek hry je v 14.00 a v 15.30

Úniková detektivní hra „Envy“:
• Popis hry: Ponořte se do 

temného a enigmatické-
ho světa hry Envy, která vás 
přenese do roku 1920 do 
doby Velkého Gatsbyho.

• Začátek hry je v 17.00 
a v 18.30

Novinka: Herniště pro děti s interaktivním 
programem a zábavou

Děti mohou vstoupit do herniště, kde na ně čeká 7 růz-
ných stanovišť plných zábavy! Jedná se o kouzelné místo, 
na kterém budete pokoušet svou motoriku, postřeh, logi-
ku a přesnost. Každé ze stanovišť představuje novou vý-
zvu pro vaše dovedností a zručnost. Zde si děti vyzkoušejí, 
jak dobře ovládají své tělo a mysl! Tuto hravou mozkovnu 
si mohou vyzkoušet i dospělí.

Tradiční Cirkulum  
s představením Čerokrásky

Jedná se o předsta-
vení společnosti Cirku-
lum v délce 40 minut. 
Tři čarodějky, které 
v něm vystupují, se na-
vzájem znají jako své 
boty. Hašteří se, dělají 
si naschvály, mají své 
dny a své mouchy. Ale když je potřeba, vždy nakonec spojí 
své síly, aby společně vytvořily něco magického. Předsta-
vení plné humoru a kouzel.

A mnoho dalšího
• Kreativní tvoření pomocí pískování obrazů
• Malování na obličej
• Možnost zapůjčení paddleboardů na Žabáku
• Fotografický koutek


